
 
 

 

 

NACIONALNO VIJEĆE ZA RAZVOJ LJUDSKIH 

POTENCIJALA 

 

 

OZNAKA: NVRLJP-00007-18-0037 

 

Zagreb,  30. siječnja 2018. 

 

 

ZAPISNIK 

s 23. sjednice Nacionalnog vijeća za razvoj ljudskih potencijala 

održane 15. studenog 2017. godine u prostorijama Ministarstva znanosti i obrazovanja 

s početkom u 14.00 sati 

 

Sjednici su prisustvovali sljedeći članovi Nacionalnog vijeća: Ružica Beljo Lučić, Ana 

Tecilazić Goršić, Mirjana Zećirević, Anica Milićević Pezelj, Mirjana Šlat, Berislav 

Božanović, Hrvoje Josip Balen, Jasminka Martinović (imenovanje u tijeku), Ninoslav 

Šćukanec, Stankica Vrban, Žarko Bošnjak, Ivan Šutalo, Emita Blagdan, Duško Pavletić, 

Danijela Žagar, Darinka Vedrina, 

Članovi Nacionalnog vijeća koji su se ispričali zbog izostanka sa sjednice: Mirela Lekić 

Radomir Delić, Željko Stipić 

Osim članova Nacionalnog vijeća sjednici su prisustvovali: pomoćnik ministrice znanosti i 

obrazovanja Vlado Prskalo, prof., načelnica Sektora za srednjoškolski odgoj i obrazovanje 

Monika Vričko, prof. 

 

Predsjednica NVRLJP-a prof. dr. sc. Beljo Lučić pozdravila je prisutne te najavila kako će se 

sjednici priključiti pomoćnik ministrice gospodin Vlado Prskalo te načelnica Sektora za 

srednjoškolsko obrazovanje Monika Vričko na točki dnevnog reda posvećenoj strukovnom 

obrazovanju. 

 

 

Dnevni red: 
 

 

1. Usvajanje dnevnog reda 23. sjednice  

 

2. Usvajanje zapisnika s 22. sjednice  

 

3. Usvajanje zapisnika o elektroničkom glasovanju o usvajanju očitovanja NVRLJP-a na 

Nacrt prijedloga Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o Hrvatskom 

kvalifikacijskom okviru 

 



 
 

4. Usvajanje zapisnika o elektroničkom glasovanju o usvajanju Odluke o imenovanju 

Organizacijskog odbora konferencije „HKO – prilika za kvalitetnu provedbu cjelovite 

reforme obrazovanja“ 

 

5. Obavijesti 
 

6. Razvoj ljudskih potencijala kroz strukovno obrazovanje 

 

7. Program konferencije NVRLJP-a  

 

8. Usklađivanje Zakona o osiguravanju kvalitete u znanosti i visokom obrazovanju sa 

Zakonom o Hrvatskom kvalifikacijskom okviru 

9. Razno  

 

Ad 1.  

Jednoglasno je potvrđen dnevni red.  

 

Ad 2. 

Na zapisnik s 22. sjednice nije bilo primjedbi te je jednoglasno usvojen. 

 

Ad 3. 

Jednoglasno je usvojen Zapisnik o elektroničkom glasovanju o usvajanju mišljenja NVRLJP-

a na Nacrt prijedloga Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o Hrvatskom kvalifikacijskom 

okviru. Glasovanje se provodilo od 14. do 18. rujna 2017. godine, a u roku mu je pristupilo 17 

članova Nacionalnog vijeća za razvoj ljudskih potencijala. Suglasno je bilo svih 17 članova, 

čime je prijedlog mišljenja usuglašen. 

 

Ad 4.  

Jednoglasno je usvojen Zapisnik o elektroničkom glasovanju o usvajanju Odluke o 

imenovanju Organizacijskog odbora konferencije „HKO – prilika za kvalitetnu provedbu 

cjelovite reforme obrazovanja“. Glasovanje se provodilo od 4. do 9. listopada 2017. godine, a 

u roku mu je pristupilo 15 članova Nacionalnog vijeća za razvoj ljudskih potencijala. 

Suglasno je bilo svih 15 članova, čime je Odluka usvojena. 

 

Ad 5.  

Predsjednica NVRLJP-a Beljo Lučić informirala je članove Vijeća da su se u rujnu održale 

konstituirajuće sjednice novih 14 sektorskih vijeća na kojima su članovima predstavljene 

njihove uloge i zadaće, s naglaskom na kontinuiranu edukaciju koju organizira MZO i 

MRMS. Uz ranije osnovanih osam sektorskih vijeća, ukupno su osnovana 24 sektorska vijeća. 

Tijekom listopada i studenog u Sveučilišnom računarskom centru Sveučilišta u Zagrebu 

(Srce) održavale su se radionice za sektorska vijeća Simulacija vrednovanja standarda 

zanimanja i Simulacija vrednovanja standarda kvalifikacija u organizaciji MZO-a te u 

suradnji s MRMS-om i Sveučilišnim računarskim centrom. Članovima sektorskih vijeća 

predstavljen je postupak upisa standarda zanimanja i standarda kvalifikacija te primjena 

Informacijskog sustava Registra HKO-a u postupku upisa standarda. Isto tako, predsjednica 

Beljo Lučić izvijestila je kako je u Hrvatskom saboru u listopadu branila Izvješće o radu 

NVRLJP-a za 2016. godinu te da je Sabor donio Zaključak o prihvaćanju Izvješća. 

 

Ad 6.  



 
 

Na sjednici su gostovali pomoćnik ministrice za srednjoškolsko obrazovanje gospodin Vlado 

Prskalo i načelnica Sektora za srednjoškolski odgoj i obrazovanje gospođa Monika Vričko 

koji su članovima NVRLJP-a predstavili strateške prioritete MZO-a za razvoj strukovnog 

obrazovanja i osposobljavanja, predviđene izmjene Zakona o strukovnom obrazovanju te 

razvoj strukovnog obrazovanja uz primjenu HKO-a. Pomoćnik Prskalo predstavio je viziju 

razvoja strukovnog obrazovanja. Istaknuo je kako su ključni strateški ciljevi uspostava 

kvalitete i osiguravanja kvalitete, razvoj kvalifikacija temeljenih na kompetencijama i 

ishodima učenja, izgradnja strukovnog obrazovanja koje omogućuje cjeloživotno učenje i 

mobilnost te usklađivanje strukovnog obrazovanja s tržištem rada s konačnim ciljem 

privlačenja učenika u inovativna i relevantna strukovna zanimanja koja omogućavaju daljnji 

osobni i profesionalni razvoj te nastavak obrazovanja i cjeloživotno učenje. Naglasio je kako 

je zastupljenost strukovnog obrazovanja u hrvatskom srednjoškolskom sustavu prevelika da bi 

sustav ostao zanemaren. Istaknuo je kako je trenutno razvijeno 30 novih kurikuluma u skladu 

s HKO-om, 19 ih je ove godine krenulo s provedbom, a 4 su još u eksperimentalnoj provedbi. 

Želja je stvoriti strukovne škole orijentirane prema tržištu rada, koje daju rezultate i koje će 

djeca htjeti upisati i pohađati. Gospođa Vričko istaknula je da se izmjenama Zakona o 

strukovnom obrazovanju i osposobljavanju išlo u omogućavanje razvoja nacionalnog 

kurikuluma za strukovno obrazovanje, sektorskih kurikuluma, strukovnih kurikuluma te 

kurikuluma ustanove za strukovno obrazovanje, uređivanje sustava osiguravanja kvalitete, 

uspostavu regionalnog centara kompetentnosti, jačanje učenja temeljenog na radu i izgradnja 

sustava koji će omogućiti cjeloživotno učenje i mobilnost. Utvrđeno je da se neće kopirati niti 

jedan postojeći sustav, nego da će se izgraditi jedinstven hrvatski model strukovnog 

obrazovanja koristeći primjere dobre prakse. Svi će kurikulumi biti izrađeni u skladu sa 

standardima zanimanja i kvalifikacija te Zakonom o HKO-u. Pomoćnik Prskalo objasnio je 

viziju razvoja regionalnih centara kompetentnosti. Istaknuo je kako je u planu u svakoj 

županiji pokrenuti centar kompetentnost, u prvom valu u 5 prioritetnih sektora (informacijska 

tehnologija, strojarstvo, elektrotehnika i računalstvo, zdravstvena skrb, turizam i 

ugostiteljstvo te poljoprivreda). Prema hodogramu aktivnosti, već bi se u lipnju sljedeće 

godine potpisivali ugovori sa školama koje će postati centri, za što je ključan Zakon o 

strukovnom obrazovanju kao preduvjet za pristup sredstvima europskih fondova. Predstavio 

je primjer kako se strukovna škola iz Slavonskog Broda, kojoj je bio ravnatelj, razvila u 

centar kompetentnosti. 

Zatim je uslijedila rasprava. Prof. dr. sc. Beljo Lučić pitala je pomoćnika Prskala postoje li 

pokazatelji o broju izostanaka učenika iz strukovne škole u Slavonskom Brodu, odnosno jesu 

li pokazatelji manji od prosjeka. Pomoćnik je odgovorio da ne raspolaže statističkim 

podacima, ali je istaknuo da problema s izostancima učenika nemaju. Gospođa Žagar 

postavila je pitanje o usklađenosti programa razvoja centara kompetentnosti s ostalim 

postojećim resursima. Gospođa Vričko odgovorila je kako se najprije krenulo s analizom 

stanja. Institut za razvoj i međunarodne odnose provodi ankete u strukovnim školama, a 

pomoćnik ih osobno posjećuje. Uzete su u obzir postojeće strategije iz svih relevantnih 

sektora još pri pisanju Programa razvoja sustava strukovnog obrazovanja i osposobljavanja 

kako bi se odredila prioritetna područja gospodarstva u koja treba ulagati. Tako se odredilo i 

prvih 5 prioritetnih sektora. Prikupljeni podaci koristit će se za kreiranje kriterija za odabir 

škola koje će postati centri kompetentnosti. Gospođa Zećirević pitala je koji je očekivani 

vremenski slijed razvoja centra kompetentnosti, odnosno koliko je vremena strukovnoj školi u 

Slavonskom Brodu trebalo da se razvije u centar. Pomoćnik Prskalo odgovorio je kako je 

Slavonskom Brodu trebalo 3 godine, ali prema hodogramu aktivnosti MZO-a to će biti 

moguće već za godinu dana. Gospodin Balen istaknuo je važnost fleksibilnosti kruikuluma 

pogotovo u sektoru elektrotehnike i računalstva. Gospođa Vričko istaknula je da su svjesni 

toga problema i da se radi na tome kako bi se proces ubrzao, ali i da će puno toga ovisiti o 

brzini unošenja novih standarda u Registar HKO-a. Gospodin Bošnjak ukazao je na nizak 



 
 

status savjetnika u agencijama na što je pomoćnik Prskalo odgovorio da su svjesni i toga 

problema te će raditi na njegovom rješavanju. Gospođa Žagar smatra da će najveći izazov biti 

odabira škola koje će postati centri kompetentnosti. Gospodin Šćukanec istaknuo je važnost 

paralelnog unapređivanja i uređivanja sustava osiguravanja kvalitete.  

 

Ad 7. 

Na sjednici se raspravljalo o pripremama i zaduženjima članova NVRLJP-a za nadolazeću 

konferenciju Hrvatski kvalifikacijski okvir: prilika za kvalitetnu provedbu cjelovite reforme 

obrazovanja koja se održava 4. prosinca 2017. godine u Zagrebu. U tijeku su završne dorade 

koncepta programa. Dogovoreno je da će se do ponedjeljka, 20. studenog 2017. godine 

program konferencije do kraja dopuniti s govornicima i njihovim temama, a u četvrtak, 23. 

studenog održat će se sastanak Organizacijskog odbora na kojem će se program konačno 

potvrditi. 

 

Ad 8. 

Predsjednica NVRLJP-a Beljo Lučić ukratko je informirala članove o dosadašnjem radu na 

novom Zakonu o osiguravanju kvalitete u visokom obrazovanju i znanosti. S materijalima za 

sjednicu članovi NVRLJP-a dobili su prezentaciju koju je prof. Beljo Lučić održala na 

sastanku Povjerenstva za izradu Zakona o osiguravanju kvalitete. 

 

 

Sljedeća sjednica planirana je za siječanj 2018. godine. 

Sjednica je završila u 16:40. 

 

 

 

 

 

Zapisnik sastavila:  Zapisnik odobrila: 

            Martina Turković, v.r.  

 
prof. dr. sc. Ružica Beljo Lučić, v.r. 

predsjednica Nacionalnog vijeća 
 


